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ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2020-11-02. Anslaget tas ner 2020-
11-24. Protokollet förvaras i kommunhuset.
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§174 KS2019/261

Svar på motion (MP) om miljövänliga markmaterial på lekplatser 
och fotbollsplaner 

Beslut

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till att motionens intentioner och förslag 
redan utförs.

Ärendet

Rose-Marie Grune (MP) föreslår i en motion inkommen 2019-11-04, att Bollebygds kommun 
vid planering av nya lekytor och idrottsplaner och vid upphandling uppställer krav på plast- 
och gummifritt material, och att Bollebygds kommun tar fram en handlingsplan för att fasa ut 
de konstgräsplaner och lekytor som innehåller plast- och gummigranulat och istället byter ut 
mot miljövänligare alternativ såsom t ex bark, kork, cellulosaflis eller andra naturmaterial. 
Motionären föreslår även att Bollebygds kommun ser över underhållsrutiner och skyddsåtgärder 
för att minimera slitage och därmed uppkomst av mikroplaster samt förhindra spridning till 
miljön genom att t ex installera granulatfällor och mikroplastfilter i 
dagvattenbrunnar. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2019-11-14, § 155, remitterat 
motionen till kommunstyrelsen för handläggning.
 

Kommunstyrelseförvaltningen har vid handläggning av motionen begärt synpunkter och underlag 
från samhällsbyggnadsförvaltningen samt kommunens upphandlingsansvariga 
tjänsteperson. Samhällsbyggnadsförvaltningens enhet för park/avfall håller med om att 
Bollebygds kommun vid planering av nya lekytor och idrottsplaner och vid upphandling ska ställa 
krav på plast- och gummi-fritt material. Parkavdelningen ämnar använda plast- och gummifria 
material som fallskydd när man gör om befintliga eller upphandlar nya lekplatsområden och 
parker. Vad gäller att fasa ut de konstgräsplaner och lekytor som innehåller plast- och 
gummigranulat svarar parkavdelningen att det finns två områden där det ligger gummimattor. 
Det är Erikstorps lekplats vid änden på Bjälkvägen där lades det ut 2007 och dessa är redan 
inplanerade för utbyte till fallsand under 2020. Den andra ytan är Skattegårdsparken som togs i 
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bruk 2018. Den tekniska livslängden på dessa mattor är 15-20 år. Parkavdelningen ser inte att 
man har resurser till att byta ut dem i förtid utan det som utförs är en kontinuerligt noggrann 
bevakning av mattorna, och byta ut mot annat material så fort man märker att mattorna börjar 
närma sig slutet på sin tekniska livslängd. 
Vad gäller att se över underhållsrutiner och skyddsåtgärder för att minimera slitage och uppkomst 
av mikroplaster svarar parkavdelningen att man redan har underhållsrutiner vad gäller lekplatser 
där personalen på regelbunden basis ser över vilket skick lekplatserna ha. Vidare utförs en årlig 
besiktning där man får ett protokoll på felen på lekplatserna och där man åtgärdar felen 
allteftersom de upptäcks. Skyddsåtgärd i att installera granulatfällor och mikroplastfilter får man 
vid behov ta fram en offert på i samarbete med VA-avdelningen och se vad resurserna räcker till.
 

Kommunens lokalstrateg yttrar sig kring konstgräsplanen i Olsfors. Kommunen äger planen men 
mellan Bollebygds kommun och Olsfors IF finns ett avtal om skötsel av konstgräsplanen. Det 
finns också en konstgräsplan vid Bollebygdskolan. Där finns inga plastkulor/granuler utan man 
har sand som fyllnad. Man har även gummiasfalt utifrån säkerhetsaspekt för barnen. Vid 
planering av nya lekytor för barn eller utbyte av annan utrustning har kommunen i större 
utsträckning börjat använda naturmaterial både på utrustning och som fallskydd, t ex bark vid 
Nolåns förskola.
 

Enligt kommunens upphandlingsansvarige kommer kommunen vid upphandling av nya 
lekplatsområden att ställa krav på plast- och gummifria material. Så länge marknaden har material 
som också är ekonomiskt försvarbart är det inga problem. Kommunen försöker ställa rimliga 
miljökrav i alla upphandlingar man gör numera, och kommunen följer de kriterier som finns att ta 
del av via Upphandlingsmyndigheten.
 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till att motionens intentioner och förslag 
redan utförs.
 

Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §112 KSAU Svar på motion (MP) om miljövänliga markmaterial på lekplatser och 

fotbollsplaner
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 Motion om miljövänliga markmaterial på lekplatser och fotbollsplaner
 Svar på motion (MP) om miljövänliga markmaterial på lekplatser och fotbollsplaner

Skickas till

Kommunfullmäktige
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